
CERTIFICADO DE SECRETARÍA 

José María Vázquez Pita, Secretario do Concello de Outeiro de Rei, no exercicio 
das funcions que me atribue o artigo 92.bis da Lei 7/1985, de 2 de abril, certifico: 

Que na seswn plenaria extraordinária celebrada o día 26 de xuño de 2015, 
adoptouse o seguinte acordo: 

"6.- ASISTENCIAS, INDEMNIZACIÓNS POR RAZÓN DE SERVIZO E 
ADICACIÓNS DOS MEMBROS DA CORPORACIÓN 

O Alcalde da conta da seguinte proposta de resolución: 
PROPOSTA DO GRUPO MUNICIPAL DO PP RELATIVO AS 

INDEMNIZACIÓNS POR RAZÓN DE SERVIZO DOS 
CONCELLEIROS MUNICIPAIS 

O Grupo firmante propón ó Pleno da Corporación a adopción dos seguintes 
acordos: 

Primeiro. - Estabrecer unha indemnización por asistencia a órganos colexiados 
de 120 euros/sesión. 

Segundo.- Fixar as dietas oficiais da seguinte forma: 
-Dieta completa (pernoctando jora do domicilio) 150,00 euros. 
-Media dieta (xestións Jora do municipio) 100,00 euros, salvo 

para os concelleiros que ostenten dedicación parcial ou exclusiva, que será de 50 
euros. 

-Kilometraxe oficial 0,30 euros 1 Km. 
Terceiro. -
a) Asinar dedicación exclusiva á Alcaldía-Presidencia, recoñecendo tal 

adicación dende o día 13 de xuño. 

b) Fixar a confía da dedicación acordada na cantidade de 43.800 euros 
anuais, que se distribuirán en 14 pagas anuais. 

Out e ir o de Rei, 2 3 de xuño de 2. O 15" 
A voceira do grupo municipal socialista considera que o salario do Alcalde é 

excesivo en comparación cos municipios do entorno en un contexto de crise económica 
coma a actual. 

O voceiro do grupo Foro Lugo Independiente afirma que as dietas deberían 
expresar que son por cometidos fora do termo municipal, e non do domicilio. 

O Alcalde afirma que, efectivamente, é así, e que así se ven apricando. Non 
obstante, o quilometraxe indemnízase sexa ou non dentro do termo municipal, sempre 
que se use o coche propio por un cometido oficial. 

O voceiro do grupo Foro Lugo Independiente pregunta se existe un control sobre 
os quilómetros e as dietas. 

O Alcalde resposta que sí que existe, como non pode ser de outro xeito. 
O voceiro do grupo municipal do BNG afirma que é un tema delicado, xa que a 

actividade política ten que ter un salario digno, e por outra banda, estamos a vivir unha 



época de hipersensibilidade social en todo o que atinxe ao gasto público asociado á 
política e institucións. Dende esta perspectiva as contías que se recollen na proposta son 
esaxeradas, e pon coma exemplo outros concellos onde gobema o Partido Popular, 
coma a Xunta de Galicia. Non comprende porqué se un funcionario da Xunta de Galicia 
emprega o seu vehículo percibe O, 19 euros/quilómetro e un concelleiro de Outeiro de 
Rei 0,30. Ou porque un funcionario por unha manutención recibe 28,21 euros e un 
concelleiro 100 euros, o u que o importe da dieta completa para un funcionario da X unta 
sexa de 48 euros e aquí se propoña 150 euros. Por iso a súa proposta é asumir as contías 
establecidas para indemnizacións na Xunta de Galicia e sempre xustificando os gastos. 

A tal fin remítese á proposta que presentou por escrito antes do pleno e que 
expresa as seguintes contías: 

CONCEPTO 

Asistencia a órganos colexiado 
Dieta completa ( durmindo fóra do 
domicilio 

Media dieta (Xestiónfóra do concello) 

Quilometraxe oficial 

Salario do alcalde 

PROPOSTAS 
DO ALCALDE 

120 €/sesión 

150€ 

100€ 
O Alcalde 5O € 
0,30€/Km 

43.000 €/ano 

PROPOSTA DO BNG 

60 €/sesión 

Xustificar os gastos. Máximo 80€ 

Xustificar so gastos. Máximo 40 € 

Igual que na X unta, O, 19 €/Km 
Igual que un funcionario da X unta 
do grupo A: 29.833,12 €/ano 

ASIGNACIÓN A GRUPOS 
Fixo 

Variable 

Cálculo para un ano por concelleiro 
(9 plenos): 
Variación con respecto ao sistema 
actual 

500 €/ano 
1000 €/ano e 
concelleiro 

27.960 €/ano 

+ 8.520 €/ano 
(+ 43,82 %) 

1.800€/ano 

250 €/ano e concelleiro 

16.930 €/ano 

-2.510 €/ano (- 12,91%) 

No que se retire ao salario do Alcalde, en primeiro lugar considera que un 
concello coma Outeiro de Rei non precisa de adicación exclusiva e, en segundo lugar, 
que un salario decente e axeitado sería o propio dun funcionario da Xunta de Galicia de 
grupo A. E un funcionario do grupo A, licenciado, arquitecto ou inxenieiro, que pasa 
toda a vida estudiando con sacrificio das súas familias, ten un salario de 29.833,12 
euros. 

As asistencias a órganos colexiados tamén é esaxerada, xa que a asistencia a unha 
sesión coma esta é de 120 euros. Pero as asistencias non son salarios, son 
indemnizacións, de ahí o excesivo desta contía. Propoñen unha dieta por asistencias a 
sesión de 60 euros/sesión. 

O Alcalde advirte contradiccións nas intervencións anteriores, xa que primeiro dín 
que a actividade política ten que ter unha retribución xusta e digna e, acto seguido, 
afirman que debe ser diferente en función de a quén se lle asigne ou do color de quen 
gobema. 

Informa que o seu salario mensual é de 2.208 euros/mes, e asegúralle que é 
inferior á de moitos funcionarios do grupo A da Xunta de Galicia, e incluso inferior á 
subida salarial que aprobou o BNG e mais o PSOE este mesmo mes para moitos 
funcionarios da Deputación de Lugo, e tamén inferior ao salario dunha concelleira de 
algún concello de mil habitantes de esta provincia de Lugo. 



Non comprende cómo poden afirmar o que din cando o PSOE e máis o BNG 
aprobaron subas salaríais a funcionarios da Deputación de Lugo de ata 3000 euros ao 
mes. 

Por outra banda, non pode ser da mesma contía a indemnización que percibe o 
Alcalde se vai a Santiago e vota alí a mañana, que se vai outro concelleiro que non ten 
un salario por exercer coma tal para o concello, que non recibe salario, ten que sufragar 
os gastos de desprazamento e comida, elle adica toda a mañana ao concello. 

A outra alternativa sería establecer adicacións parciais para compensar a estos 
concelleiros, pero esta opción sería moito máis cara para os veciños de Outeiro de Rei, 
xa que ao salario debemos engadir seguridade social.. etc. 

E insiste en que funcionarios da Xunta ou da Deputación que perciban máis de 
2200 euros que cobra este Alcalde hainos a moreas. 

O voceiro do grupo municipal do BNG considera que, habendo miles de 
traballadores que están a traballar longas xornadas por setecentos euros, non lle parece 
ben que se diga que a súa proposta de 30.000 euros non é unha proposta xusta. 

No referente a Deputación, un dos poucos que loitou contra as malas prácticas na 
Deputación afirma ser el, interpoñendo demandas algunha das cales as gañaron, e 
recoñece que esas subas salaríais son un escándalo e unha estafa e que os seus 
compañeiros as votaron en contra. Conclue que o que se ten que facer é ir ao xulgado, 
xa que facelo incluso tal e como se fixo, uns días antes do cambio de goberno, pode ser 
ata delictivo. 

Non pode confundirse o salario, que trae causa do traballo, e as indemnizacións, 
que pretenden impedir un menoscabo patrimonial que se produce como consecuencia do 
exercizo dunha función pública. Aquí podemos debatir todo, pero ternos que ter clara 
esta distinción, xa que a confusión pode ser incluso fraudulenta dende un punto de vista 
fiscal. 

O Alcalde pide coherencia, xa que a suba salarial da Deputación non se podía 
aprobar sen o voto favorable do BNG. E estas subas escandalosas de 3000 euros ao mes 
foron aprobadas co voto do BNG. 

Cree que o voceiro do BNG non quere comprender o que lle traslada, xa que non 
é lóxico que un funcionario ou un concelleiro con adicación exclusiva ou parcial, 
perciba a mesma dieta por votar a mañana en Santiago de Compostela ou a Lugo por un 
cometido público, que un concelleiro que non percibe salario algún do concello. A 
alternativa a esto, que é establecer adicacións parciais aos diferentes concelleiros, é 
moito maís cara. 

Rematado o debate, sométese a votación a proposta presentada polo Alcalde da 
Corporación. 

Realizada a votación, a proposta resulta aprobada con oito votos a favor e cinco 
votos en contra". 

Asdo.: Jos ar~ Vázquez Pita 


